


Statens vegvesen omstiller 
seg for å bli mer effektivt. I 
tråd med etatens policy og 
verdier er kursdreiningen et 
klart uttrykk for skarpere fo
kusering på kunden. I prak
sis skal vi alle utøve våre 
funksjoner mer bevisst med 
kundens beste for øye. 

Kunden er for oss ikke en, 
men mange: Storsamfunn, lo
kalsamiunn, skolebarn, bilis
ter, kjøreskoler, sykliste1~ fot
gjengere, grunneiere, politi
kere, media samt interne mil
jøer - for å nevne noen, er alle 
viktige kw1degrupper vi be
tjener. Vi tilbyr dem våre pro
dukter og tjenes ter - våre ver
dier og vår kompetanse. 

Men hvordan når vi frem med 
vårt budskap i et samfunn 
som i økende grad preges av 
forskjellige aktørers konkur
ranse om de samme kunde
nes oppmerksomhet? Svaret 
fra mange andre store virk
somheter vi kan sammenligne 
oss med, for eksempel kon
stellasjoner på entreprenør
siden, Posten og Telenor, er 
bevisst og langsiktig merke
varebygging. 

H vilket eller hvilke merke
produkter skal så Statens veg
vesen odle frem - og hva er 
egentlig en merkevare? 

Forenklet kan man si at en 
"merkevare" er en "kjendis" 
som skiller seg ut i vrimme
len av varer og tjenester og 
som overlever over tid. Vår 
merkevare kommer til ut-

leder'n 

en merkevare? 

E 18 - en merkevare! 
Foto: Vidar Askland Arkivfoto 

trykk gjennom kvaliteten, til
liten og forventningene som 
knytter seg til tjenestene og 
produktene vi kan levere. 
Disse verdiene er samlet sett 
symbolisert i vår t n avn og 
merke; vår logo og design
profil. 

"Statens vegvesen" kan der
med betraktes som en merke
vare - sågar med et gunstig 
utgangsptmkt: Vi står allerede 
på trygg, velrenommert 
markedsgrunn. Undersøkel
ser viser at oppfabungen av 
etaten stemmer god t overens 
med dens egne mål og ver
dier. Men samtidig er for
bedringsmulighetene mange. 
Makter vi langsiktig og syste
matisk åfomye inntrykket av 
Statens vegvesen som kompe
tent, kvalitetsbevisst og tro
verdig, da bedriver vi frem
tidsrettet merkevarebygging. 

En merkevare både gjenspei
ler og forsterker. Når våre 
karakteristika og kvaliteter 
forankres i et sterkt merke, 
blir det lettere for oss å få for
ståelse og gjennomslag for 
faglige ideer og for den ver
diskapningen vi ønsker å 
tilføre samfmmet. 

30. oktober åpnes nye E18 
gjennom nordre Vestfold. Er 
dette anlegget også en merke
vare? Ja, gjerne! Fordi nye E18 
tydeliggjør de verdier og den 
kompetanse vi verdse tter, 
fremstår både prosjektet og 
anlegget som en del av, og et 
eksempel på, merkevaren Sta
tens vegvesen. En merkevare 
er ingen døgnflue i markedet, 
men et produkt, en tjeneste 
eller en må te å tenke på, som 
gir kunden det han vil ha -
gjentatte ganger. Derfor vil 
også driften og vedlikeholdet 
av nye E18 være vesentlig i 
arbeidet med å videreutvikle 
og styrke etatens merkevare
kultur og merkeprufil. 

I hvilken grad vår merkevare
bygging i tiden fremover skal 
fokusere på etatsnavnet, kon
krete tjenester og produkter
eller begge deler, er et viktig 
strategivalg som må vurderes 
nøye. 
Ivar Jon Tunheim, 
Seksjonsleder, IT, Info, kontor. 
Vestfold. 

Statens vegvesen - en merkevare I 
Foto: Knut Vedeld Hovde 
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Gul so 
- ens 
De 25 ungdommene som 

deltok på Gul sommerleir i 

Kongsberg i sommer, ga 

leiren karakteren "bedre enn 

forventet". Evalueringen 

senere i høst vil vise om 

pilotprosjektet skal videre

føres neste år. 

T EKST OG FOTO: B ENTE T OVIK 

Vellykket rekrutteringstiltak 
"Gul sommerleir" er Statens 
vegvesens nye tiltak for å re
kruttere Lmgdom. Målet er å 
vise en spennende og viktig 
arbeidsplass sentralt i sam
fwmets utvikling. - Vi vil gi 
skoleungdom et opplevelse
stilbud i vegvesenregi, som 
igjen v il gi dem et bedre 
grwuilag for kmsvalg rettet 
mot yrkesfag og høyere ut
da1melse innen tekniske fag 
og miljøfag, s.ier prosjektleder 
Aina Staveland Johnsen i Veg
direktoratet. Tiltaket er også 
et viktig bidrag fra etaten til 
bygg- og anleggsbransjens 
felles anstrengelser for å be
dre rekrutteringen av fagar
beidere og spesialister. 

Vegdirektøren roste 
- Det kuleste var å kjøre gra
vemaskin! - Å fly helikopter! 
- Tøft å kla tre, jeg trodde 
egentlig ikke at jeg tmte. 

Salve på Darbu 

- Dødskult å treffe Morten 
Harket! Kommentarene var 
mange under avslutnings
lunsjen på Knutehytta oven
for Kongsberg. Også vegdi
rektør Olav Søfteland var im
ponert over det imtholdsrike 
programmet d a han besøkte 
leiren. - Et slikt tilbud skulle 
jeg ønske vi hadde hatt da jeg 
var w1g, uttalte han. - Og selv 
om d ere velger å jobbe et an
net sted enn i Vegvesenet, har 
dere nå fått en innsikt i bran
sjen og et godt gruruilag for å 
ta riktige valg senere, sa Olav 
Søfteland til deltakerne, som 
i høst begynte i 10. klasse på 
forskjellige Lmgdomsskoler i 
Oslo, Akershus, Buskerud, 
Ves tfold og Hordaland . 

Faglig, fysisk og sosialt 
Ungdommene fikk oppleve 
anleggsarbeid og sprengning 
ved anlegget p å E 134 
H egstad-Damåsen , tunnel-
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- Vi vil rekruttere til bygg- og 
anleggsfagene. sier prosjektleder 
Aina Stave/and Johnsen. 

Morten Harket snakket om veivalg 
i livet, om stimuli og mestring, og 
om at man ofte 

besøk i Tåsenaruegget og be
søk på vegtrafikksentralen i 
Oslo. De fikk p røve seg på 
brubygging, med samtrening 
i fokus, tørrmuring og maskin
kjøring. I tillegg var fritidsak
tiviteter som klatring og dyk
king en utfordring for flere. 
Vegvesenets store overraske!-

Pilotprosjekt 

bl ir flinkest i det man liker best... 

ser var temakveld med Mor
ten Harket og tur med P4s 
trafikkhelikopter. Etter som
merleiren følges ungdom
mene opp i en periode på tre 
år, der de blant annet får til
bud om sommerjo bb og 
lærlingeplass. 

Gul sommerleir ble arrangert på Saggrenda skog- og byggfag
senter i Kongsberg fra 13.-17. august. Prosjektet er et samar
beid mellom vegkontoret i Buskerud og Akershus. produksjons
avdelingen i Vegdirektoratet og Tinius Olsens skole i Kongsberg. 
Prosjektgruppa har bestått av Aina Staveland Johnsen, (Vegdi
rektoratet), Ruth Gunlaug Haug, Katja Furnes. Bente Tovik (Bus
kerud), Bente Jacobsen, Gunn Solberg (Akershus) og Olav 
Fjeldheim (Tinius Olsens skole). Harald Fagerheim og Terje 
Bratbakk fra Akershus og Arvid Løver fra Buskerud har bidratt 
i prosjektgruppa som fagansvarlige og leirledere. Og sist. men 
ikke minst. har høyskolestudentene Solvar Sandal og Kjartan 
Askim fra henholdsvis Høgskolen i Oslo og NLH bidratt positivt 
i sommerleiren. Produksjonssjefene Tore Braaten fra Buskerud 
og Elisabeth Schjølberg fra Akershus har fungert som styrings
gruppe. 
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En viktig utfordring i omorgani
seringen er å beholde etatens 
høye kompetansenivå 

Statens vegvesen har nok av interessante opp
gaver i nærmeste framtid. Det som blir en ut
fordring for oss er å greie å beholde det høye 
faglige nivået i etaten. Vi må ta vare på og ut
vikle den kompetanse, erfaring og dyktighet 
som preger det vi gjør. Ikke minst gjelder det 
å opprettholde den gode kontakten til alle våre 
samarbeidspartnere, spesielt kommunene og 
fylkeskommunen. Vi ønsker fornøyde politi
kere og å beholde vårt gode renomme, også 
etter omorganiseringen. 

Når vi ser på det ansvar og den rollen som 
regionkontoret og de 30-35 vegdistriktene er 
tenkt i den nye organisasjonen, vil behovet for 
god faglig kompetanse på alle områder og ni
våer være enda sterkere i ny organisasjon enn 
i den gamle. 

I tillegg er det viktig, også i en omorganiser
ingsperiode, å rekruttere gode fagfolk. Jeg 
skjønner godt at folk ser seg om etter andre 
jobber i den usikre perioden vi er inne i. Se 
bare på E18- prosjektet i nordre Vestfold. Folk 
med god kompetanse i prosjektet har sluttet 
eller er i ferd med å forlate oss. Dette har selv
følgelig andre årsaker også. 

Etatsdirektør Kjell Bjørvig var på et møte på 
vegkontoret 4. september opptatt av at vi må 
forberede oss på å møte problemer med å 
skaffe god arbeidskraft. Folk s lutter og 
ungdomskullene blir mindre samtidig som 
yrkene innenfor bygg- og anleggsbransjen ikke 
prioriteres høyt blant dagens ungdom. Her har 
vi ikke vært flinke nok, og dette må vi ta tak i 
når den nye organisasjonen bygges opp. 
Når dette leses er stortingsvalget over og 
budsjettproposisjonen langt på veg klar. Begge 
deler har avgjørende betydning for framtida 
til Statens vegvesen og for hver enkelt i eta
ten. En løsning der etaten blir innlemmet i fyl
keskommunen er ikke å foretrekke. Men sig
nalene så langt tyder på at vi fortsatt skal være 

en samlet statlig etat. Antall regioner kan bli 
noen flere enn de fem vegdirektøren har fore
slått. Uansett blir det den største og mest dras
tiske omorganiseringen i Vegvesenets historie. 
Det er viktig at dette gjøres i nært samarbeid 
med de ansatte. Alle er tmder et hardt tids
press og kommunikasjonen med våre egne er 
mer krevend e enn noen gang. Det er viktig å 
beholde interessen og engasjementet som fin
nes blan t ansatte i etaten. 

En annen stor utfordring er knyttet til tiden 
fram til 1. januar 2003. En ny organisasjon skal 
bygges opp samtidig som nåværende skal ftm
gere som før. Det må i denne perioden ikke 
være tvil om hvem som har ansvaret og hvor
dan. linjeorganisasjonen er. En prosjekt
organisasjon på regionbasis, som skal bygge 
opp den nye organisasjonen, må jobbe nært 
vegsjefene i regionen. 

Produksjonsavdelingen er kommet langt i sin 
planlegging. Jeg har vært sammen med avd e
lingen et par dager og har få tt bekreftet det 
sterke engasjementet og den sterke troen de 
har på vår evne og vilje til å konkurrere. For å 
møte utfordringene vi står overfor, trenger vi 
en samlet organisasjon som inkluderer en 
egenproduksjon. 

Vi skal fortsatt være en ettertraktet og etter
spurt organisasjon, ikke bare som vegetat, men 
som en engasjert og faglig dyktig samfunns
etat. For den enkelte medarbeider betyr det at 
vi må bruke våre kunnskaper og erfaringer 
også på andre områder enn de tradisjonelle. 
Både ledere, organisasjoner og den enkelte an
satte står overfor en spesiell utfordring der det 
gjelder å lytte, forstå, finne løsninger og for
klare. 

/~~~ 
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V1 ønsker å løse dette sprengn1ngsproblemet internt. sier f.v. Kristoffer Helgesen, Knut Sverre Vold og Oddb1ørn Lie. 

Bedre sikkerhet 
ved sprengning 
- Etter de første salvene på E134 fant vi rester av sprengstoff, og proble
met ble straks tatt opp, sier produksjonsleder Roar Kristiansen. 

Udetonert sprengstoff og pakker med tennere på røysa er en 
ukultur og en nonchalanse som vi ønsker å bli kvitt. Sikkerhet ved 

sprengning er viktig, men det har nesten aldri tidligere vært rapportert 

på dette i Statens vegvesen. 

T EKS 1 oc Fo 10 : Jo RuN SÆ1RE 

Anleggsledelsen p å E 134, 
Heg tad - Da måsen, innkalte 
til møter der rut inene ved 
sprengning ble sett på. Det ble 
mange alvorlige diskusjoner 
og noen føl te seg uthengt. 

- Jeg forstår at folk kan fø le 
seg uthengt, men ledelsen har 
meget sterkt poengtert at ar
beidet gjøres av sikkerhets
messige årsaker. Det er hele 

organisasjonen som skal løse 
dette problemet, sprengnings
basene trenger ikke føle seg 
kon troll ert eller utheng t. Jeg 
føler at v i har fått ti l en åpen
het om prob lemet blant de 
ansa tte på anlegget. M ange 
har kommet med forslag til 
forbed ringer, og de er bl itt 
hørt. Når de oppdager at noe 
I igger igjen etter en sa I ve, ska I 
de rapportere om det, sier 
Kristiansen. 

Sprengstoffet sjekket 
DBE og Dyno har vært til 
stede på møter med an leggs
ledelsen og ansatte på an leg
get. Ifølge Kristiansen har 
sa marbeide t med DBE og 
Dyno vært meget godt. 

Det er mange grunner til at 
sprengstoff i kke blir avsa tt. 
Det er gjort forsøk på å finne 
eventuelle fei l på sprengstoff 
og tennere. Typen sprengstoff 
og tennere kan være årsaken, 

også at kon tro I len før spreng
ning ikke er god nok og at ar
beidene ska l gjøres så billig 
som m u I ig. 

Lite hjelp å f å 
- Vi har send t 45-50 rapporter 
angåend e hendelser med 
sprengsto ff til HMS-tjenesten 
i Vestfo ld. Videre er saken tatt 
opp med AMU og vegsjefen i 
Vestfold, som har sendt brev 
til Vegdirektoratet. A lle kre
ver at v i her på anlegget gjør 
noe med saken, men vi fø ler 
oss hjelpeløse og mener at vi 
får lite hjelp, sier Kristi ansen. 

Et internasjonalt anlegg 
I ti llegg til rapporteringen, er 
sprengstoffet skiftet ut. Vi er 
gå tt over ti l emosjons
sprengstoff, kemix, et spreng
stoff uten nitroglyser in. Det 
blir importertdirekte fra Fin
land . I ti llegg har vi gå tt over 
til tykkere nonellslange. Den 
er best til dekking når det er 
va rmt og bl i r mest brukt i A f
ri ka og As ia, fo rkl arer 
produksjonslederen. 

s 



pakke Drammen 

Flytter 1/4 av SentrU mstrafj kken 
Sort asfalt, skinnende rene skilter og tunnel

vegger, voller og skråninger dekket av gull-gule 

høststrå. Slik framsto den nye E 134 mellom 

Drammen og Mjøndalen tidlig i september. 

16. oktober åpnes ett av de virkelig store 

Vegpakke Drammen-prosjektene. 

T EKST oG F ora: INGER LrsE S AGMO 

Mens dagens E 134 går i fire felt over byens torg, vil trafikken 
heretter gå igjennom skog og utmark langs åsen sør for 
Drammenselva. Beregninger tilsier at 10-12 000 av de rundt 
45 000 kjøretøyene som daglig passerer Bragernes torg over
føres til den nye vegen, d et samme gjelder en del av trafikken 
på Rv 283 på sydsiden av Dranunenselva. Det betyr naturlig
vis en betydelig forbedring for bymiljøet, men også for både 
framkommelighet og trafikksikkerhet. Med den nye vegen vil 

Strandsonen ved Mjøndalen Ned mot Mjøndalen 
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turen mellom E 18 på Brakerøya og Mjøndalen gå raskere enn 
i dag, blant annet fordi trafikan tene på veg østover og vest
over slipper mer eim henholdsvis 20 og 30 lyskryss. 

Fartsgrensa på den 12,3 km lange nyvegen blir 80 km/ t. Ve
gen har to felt fra Drammen gjennom Strømsåstunnelen og 
fram til Ryghkollen, derfra og ned til krysset ved Mjøndalen 
er det to felt i h ver retning. 

E 134 Drammen -Mjøndalen ble påbegynt i mai 1995 da hogst 
og rydding i traseen for skogsbilvegen startet. Første salve i 
Strømsåstunnelen ble avfyrt i juni 1996, og gjennomslaget var 
et faktum i oktober påfølgende år. Siden har det gått slag i 
slag med innredning i tunnelen, vegbygging i dagen og krys
sene i begge ender - inkludert forsinkelser på opp til ett år: 
Reguleringsplanen for Ryghkollen-området i Nedre Eiker som 
ble opphevet og vedtatt på nytt åtte måneder senere, samt for
utsette og uforutsette miljøproblemer i form av gamle søppel
fyllinger i begge kryss01mådene. 

Overgangsbru i Ryghkollen Undergang ved Pukerud 
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Fornøyd med slutt produktet 
Kjartan Hove har vært prosjektleder siden 1995, da han og en 
del av staben fra E 18 Eik - Vestfold grense-prosjektet ble over
ført til Drammen. På spørsmål om hva han er mest fornøyd 
m ed, er svaret klart: 
- Terrengtilpasningen og kjøreopplevelsen vi kan tilby. Grepet 
vi gjorde med å bruke lokal stein og lage jordvoller istedenfor 
å bruke betong, har gitt e t langt roligere og finere uttrykk. De~ 
samme gjelder overgangsbrua på Ryghkollen som er bygd i 

tre istedenfor betong. 

Prosjektlederen legger ikke skjul på at politisk motstand og 
turbulens nmdt prosjekte t før, i starten og delvis under byg
cin <Y h ar preget dem som har jobbet på byggherresiden. - Da 
har

0

det vært artig å se at ting har skjedd p å anlegget, og at vi 
e tter hvert har få tt mange tilbakemeldinger på hvor bra d et er 
blitt. Spesielt glad er jeg for at vi har greid å drive et så stort 
anlegg over så lang tid uten alvorlige skader, sier Kjartan Hove. 

Hva gjør du etter åpningen 16. oktober? 
- Konkrete planer har vi ikke, men det ligger vel an til en in
tern markering når den offisielle åpningen er over, sier Kjar
tan Hove. 
- Da vi avsluttet E 18-prosjektet i 1995 var vi mange som skulle 
videre til neste oppgave sammen. Slik er det ikke dern1e gan
gen, så det blir jo en ganske annerledes situasjon, ~lår pro
sjektlederen fast. H elt ferdig med e tterarbeider o~ 
sluth·apportering p å E 134-prosjektet regner han først meda 
være i førs te kvartal neste år. 

Vifte i Strømsåstunnelen ---"li 
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Noe av det som står ferdig: 
Totalt 12,3 km veg inkludert: 
Strømsåstunnelen (3,8 km) - med fire luftrensestasjoner, 
alt forskriftsmessig sikkerhetsutstyr og en 250 m lang 
rømningsveg midtveis som ender i Liasvingen. 
Bangeløkka i Drammen: Nytt kryss med gang- og sykkel
anlegg, ramper og rundkjøringer som binder sammen E 
18, nye E 134 og Rv 283. 
Sju underganger, ei overgangsbru og drøye sju km skogs
bilveg parallelt med europavegen 
Mjøndalen: Nytt kryss med gang- og sykkelanlegg, under
gang, to-spors bru for jernbanen og rundkjøringer som 
binder sammen ny E 134, eksisterende E 134 og Rv 283. 
Viltgjerder på sydsiden av vegen fra Bjørkelia til Rygh kollen. 

Belysning langs hele strekningen 

Nytt kryss i Mjøndalen 
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Informasjonsforberedelsene ble brakt viktige skritt videre under prosjektmøtet i Tønsberg 27 . august. F.v. Geir Kalheim 
(Østfold Bomvegselskap AS), Ivar Jon Tunheim (Vestfold vegkontor), Trygve Stuevold (Trondheim reklamebyrå), Sigmund 
Aasly (E 18 Vestfold), Jon Kristian Stormyr (Aust-Agder vegkontor), May Rita Vatne (Trondheim reklamebyrå), Svend L. 
Larsen (Fjellinjen AS), Tove Johannessen (/VS Hvalertunnelen) og Kjersti Danielsen (Vegdirektoratet). 

FREMTIDSRETTET 

AutoPASS kan bygges ut og 

etter hvert dekke flere 
funksjoner enn de som blir 
operative i første omgang. I 
fremtiden vil systemet også 
kunne håndtere betalingen 

av andre t jenester som f.eks 
parkering og ferge. Alle nye 

bompengeanlegg i Norge 
utstyres nå med AutoPASS. 
En rekke anlegg er allerede i 
bruk, bl.a. i Trondheim og på 
Trekantsambandet. 

AutoPASS å ner bommen 
AutoPASS lever opp til navnet. Systemet er basert på "smarte" elektroniske 

brikker, som sikrer bilister rask passasje gjennom avgiftsbelagte vegbommer. 

Den som har abonnement og AutoPASS-brikken installert bak frontruta, kan 

kjøre rett gjennom bomstasjonen, uten å måtte stå i betalingskø. 

TEKST: IVAR JoN T uNHEIM - Fora: KNUT VEDELD Hovm 

I løpet av de fire korrunende 
månedene skal AutoPASS
systemet innføres på 11 nye 
vegstrekninger, i regi av Sta
tens vegvesen. I den forbin
delse er det utarbeidet et om
fattende informasjons
opplegg. 

Informasjon viktig 
Systemet er komplekst, tek
nologien avansert og aktørene 
som medvirker mange. Der
for er det en stor utfordring å 
kunne nå aktuelle brukere 
med utfyllende, men likevel 
ikke for tungt fordøyelig, in
formasjon. 

-Siden systemet berører 
publikum direkte, er informa
sjon tillagt stor vekt. Vi har en 
lang rekke hensyn å ivareta. 

AutoPASS etableres over hele 
landet, men blir i første om
gang likevel ikke administrert 
nasjonalt. Systemet skal dri
ves av flere lokale bomveg
selskap. Dem1e oppdelingen 
kompliserer informasjons
budskapet. Brukerne trenger 
detaljert informasjon om 
hvordan de skal inngå 
abonnemen tsav tale med 
hvert enkelt selskap. Men vik
tige deler av informasjonen 
vil være lik for alle, forklarer 
informasjonsansvarlig for 
AutoPASS, Kjersti Danielsen 
i Vegdirektoratet. 

Samarbeidsøvelse 
For Statens vegvesen har pro
sjektet vær t en verdifull 
samarbeidsøvelse, særlig i lys 

av omstillingsprosessen eta
ten for tiden arbeider med. På 
informasjonssiden har ulike 
vegkontor gått sammen om 
felles løsninger i tett samråd 
med bomvegselskaper, andre 
sentrale aktører og Trond
heim Reklamebyrå. Både an
nonser, avtaleformularer og 
husstandsinformasjon er utvi
klet og - etter h vert - produ
sert. 
- Fortsatt gjenstår mye arbeid. 
Men i den prosjektfasen 
Au toPASS nå er inne i, er det 
veldig moro å se ideene bli 
omsatt til konkrete løsninger. 
Samarbeidet så langt har da 
også vært meget bra, fastslår 
Danielsen. 

E 18-bom 
En av de nye strekningene 
som får AutoPASS, er E 18-

Informasjonsmateriellet som er 
utviklet preges av en karakteristisk 
og lett gjenkjennelig logo. 

traseen som åpnes mellom 
Gutu og Kopstad 30. oktober. 
Bommene her vil likevel ikke 
bli satt i operativ drift før over 
årsskiftet. Samtidig legges det 
opp en bomløsning også på 
den gamle E 18-traseen. Slik 
sluttes ringen i Vestfold. 

For øvrig skal AutoPASS 
irmføres på to bomstasjoner i 
Aust-Agder, på Oslofjord
forbindelsen og Fjellinjen i 
Oslo, i Hvaler samt på to 
strekninger i Østfold. Bom
ringen i Grenland i Telemark 
vil irnidlertid i denne runden 
beholde sitt gamle u tstyr. 
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sikkerhet 

Vel lykket repetisjonsøvelse 
legvesenet og samarbeidspartnerne i Telemark har 

ie siste åra markert seg på en så tydelig måte ved 

·koiestarttider at trafikantene husker budskapet fra 

~r til år: «Senk farten for seksåringene». 

ielv om kampanjen nå har skiftet både navn og 

nå/gruppe, har man i Telemark valgt å følge opp 

iet «gamle» budskapet overfor trafikantene på 

=ørste skoledag. 

~FKS I: M ARI r H AVERSTAD - FoTo: P ER H ARALD H ERMANSEN 

)et begynte i 1997, da norske 
.ekså ringer ble sko leba rn . 
>ta tens vegvesen for te an i 
~ampanjen "Senk farten " 
n ed følgende budskap til 
n otoriserte trafikanter langs 
:koievegene: Vær oppmerk
:om på at seksåringer for det 
·ørste er små og vanskelige å 
:e. Men vær framfor alt opp-
11erksom på at en seksåring 
!r spontan, u konsentrert og 
1i mse te og dermed ikke så 
rafikkrn oden som en kunne 
rnske. Ti I fore Id re og nær-
11 i lj o va r bud skapet: Fø lg 
;eksåringene ti l kolen. 

'Senk farten for sekså ring
me" og logoen med barn 
;o m v rim let ut over fare
;kiltet, er i åra etter 1997 blitt 
1elkjente for Telemarks trafi 
<a nter. Det sa mme gje lder 
i ksjonen på første skoledag, 
:ler det har vært sa tt inn store 
·essLirser for å informere. 

rets kampanje heter "Gå til 
;kolen" og er i første rekke en 
)ppfordring ti l fysisk aktiv i
:et. Trafikksikkerhetsseksjon
m ved Telemark vegkontor 
;a mmen med Trygg trafikk 
)g politiet har fortsa tt va lgt å 
<onsentrere innsa tsen om 

sikkerhetsaspektet, spesiel t i 
tida omkring skolestart. 

Viktig stormønstring 
Det er 117 barneskoler i Tele
mark. Ved sa mtlige av dem 
har politiet, Trygg Trafikk og 
Statens vegvesen sti ltopp før
ste skoledag og oppfordret 
forbipasserende til å være ek
stra aktp ågivende. Ved skole
star t i år va r i alt ca. 35 med
arbeidere fra Vegvesenet ute 
i marka, hovedsakelig fra veg
kontor og traf i kkstasjoner, 
men også produksjonsavde
lingen har, i år som i alle år, 
bidratt med mannskaper 
denne spesielle dagen. 

Bi I førerne som ble stoppet, 
trengte egentl ig ingen bro
sjy re fo r å huske h va de t 
d reide seg om. Fi reå rs innsa ts 
har åpenbart g itt resu ltater. 
Å rets påminnelse b le g itt i 
form av en " light" versjon av 

brosjy ren fra tid I igere år, nær
mest et flygeblad. 

Tidl igere har de nye skole
barn a fått caps og refl eks
vester. I vå r gikk det ut et til 
bud om sko lesekk til all e 
førsteklassinger, noe de fleste 
skolene har tatt imot. 
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SENK /:"ARTEN 

«Senk farten»-kampanien 
er over. men logoen var så godt 
innarbeidet at man valgte å bruke 
en variant av den som forside 
til flygebladet. 
Tegning: Vegard Svihus. 

Gjerpen barneskole ligger ved riksveg 32 i Skien. som er forholdsvis tett 
trafikkert morgen og ettermiddag. Her ser vi Aashild Aamlid fra Trygg Trafikk 
og seksjonsleder Hildegunn Sørbø fra trafikksikkerhetsseksjonen i samtale med 
bilister på veg til Skien. Politiet i bakgrunnen. 
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T EKST: ANNE M ETTE STORVIK. F OTO: K NUT V. H OVDE 

Samtlige rosebusker var døde. Dekk
barken i bedene var n esten borte, og 
under lagsmattene tøt fram sammen med 
alskens søppel. Burot og annet ugress var 
på vei til å ta makta fullstendig. Hvorfor 
ble det ikke vedlikeholdt? 

Utstrakt detektivvirksomhet viste at for
virringen hersket (også i egen etat) om 
hvem som h adde ansvaret. Per H alle, 
parksjef i Tønsberg kornmLme, oppklarte 
mysterie t. Det var Byingeniøren som 
hadde an svaret og som delegerte d et vi
d ere til Park, idrett og friluftsliv. 
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For noen år siden bygde Veg

vesenet et vakkert anlegg med 

gang- og sykkelveg langs 

brygga i 01/ebukta og over til 

Nøtterøysiden, med koselige 

benker, trær, gammeldagse 

gatelykter og flotte blomster

bed. Problemet var bare at 

grøntarealene ikke ble vedlike

holdt, og i sommer var det ikke 

mye vakkert. 

hold? 

døda rosor .. •• 
langs brJiggene i Tønsberg 

- Vi får en viss sum årlig for å vedlike
holde disse arealene. Det skulle selvføl
gelig vært gjort før ferien . Dessverre 
m åtte det utsettes, men nå er vi i gang, 
sa parksjefen . 
I augu st gravde kommunen opp rubb og 
stubb i Ollebukta. 
- Planter og træ r på brygga h ar tøffe 
"oppvekstvilkår" . Det største problemet 
er at trærne har for lite jord. Vi fyller n å 
på det vi kan få plass til. Halle tror for 
øvrig at en kraftig beskjæring kan redde 
livet til flere av de h anglende Svartorene. 
Rosene døde av roserust. Konununen vil 
nå prøve en a1men rosetype og bytte til 
en bedre type jord. 

HVEM har ansvaret for HVA? 
Kommunen har ansvar for "småveger" 
og alt av grøntanlegg innenfor bygrensa. 
MEN: Vegvesenet h ar ansvar for asfalt, 
autovern og skilting langs riksveger, også 
innenfor bygrensa. I 1995 ble det avklart 
at vi også h ar ansvaret for gan g- og 
sykkelveger som følger riksveger, for 
eksempel Ollebukta. Odd Arntzen er le
der for faggruppe veg i Vegvesenet og 
forteller a t vi har "kjøpt" vedlikeholds
tjenesten av kommunen og betaler per 
meter. 

I Sandefjord er grøntanleggene en fryd for øyet. og 
det er vel også meningen? 

Varierende standard 
Innkjøringa til Sandefjord er vakker, med 
velstelte rosebed og formklippet barlind. 
Innfartsåra til Tønsberg er ikke i nærhe
ten av en slik standard. Forklaringa er at 
innfartsåra til Sandefjord ligger innenfor 
bygrensa - mens Tønsberg har sin inn
fartsåre så langt ut fra sentrum at det er 
Vegvesenets ansvar. 
- Vegvesenet har en felles pott til alt av 

vedlikeh old. Når det er li.te penger, må 
jo trafikksikkerhet priori teres framfor 
estetikk. En hard vinter betyr mye brøy
ting og dermed li.te penger til vedlike
hold av grøntanlegg, sukker Arntzen . 

Tæring etter næring 
I forbindelse med Nasjonal transportplan 
er det sagt at vi ikke skal bygge anlegg 
vi ikke har midler til å vedlikeh olde. I 
Vestfold er det nå satt ned en arbeids
gruppe som skal lage en "Strategi for 
skjøtsel av grøntanlegg" . 
- Strategien skal gjelde både for eksiste
rende anlegg og for byggingen av nye. 
Ikke bare har vi plantet anlegg vi ikke 
har midler til å vedlikeholde, vi har også 
sviktet m ed h ensyn til den intensive 
skjøtselen et anlegg trenger de første åra. 
Hvis vi gjør en god jobb med nye anlegg, 
reduseres faren for p roblemer i ettertid, 
si.er Per Olav Korsnes i Vegseksjon en , 
som leder arbeidet med strategien. 
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Viktig vegpakke-trase 
velges snart 

I høst velger Drammen kommune trase for Tilfartsveg vest/ 

Tilfartsveg Konnerud. Beslutningsgrunnlaget er blant annet 

Statens vegvesen Buskeruds konsekvensutredning. 

T EKST: I NGER LISE SAGMO/KJELL WOLD 

FoTO: K JELL W oLD 

Prosjektet, bedre kjent som Konnerud
nedføringen, er langt mer enn navnet til
sier. Ny veg mellom bydelen Konnerud 
og sentrum, til erstatning for dagens løs
ning i Konnerudgata, er bare en av funk
sjonene den nye vegen vil få . Øvre del 
av vegen skal binde Konnerud til ny 
E 134 som åpner i høst. Nedre del bin
d er sammen ny E 134 og framtidig 
sentrumsring i Drammen. Slik kan for 
eksempel trafikanter vestfra (fra Eiker) 
kjøre direkte ned til ringvegen isteden
for om krysset p å Bangeløkka, og der-

med avlaste Drammen sentrwn for tra
fikk. Nedre del er dermed avgjørende for 
sammenh engen i vegsysteme t i Veg
pakke Drammen. Uten lenken mellom 
europavegen og sentrwnsringen vil ikke 
E 134 kunne overta så mye av gje1mom
gangstrafikken på lokalvegnettet som 
hvis lenken bygges. 

Drammen kommune la ut Vegvesenets 
k on sek vens utredning og forslag til 
kommunedelplan til offentlig høring i 
sommer. Vegvesenets anbefalte trase var 
det såkalte 2B-alternativet. 
- Vi har jobbet aktivt med informasjon 
om prosjektet siden det ble presentert i 
juni, forteller prosjektleder Bertil Horv li. 

Bygging av Tilfartsveg vest/Tilfartsveg Konnerud vil blant annet medføre en betydelig 
trafikkavlastning av krysset med Professor Smiths alle og 2. og 3. Strømterrasse i dagens 
Konnerudgate. Krysset er det mest ulykkesbelastede i hele Buskerud. 
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I alt ni traseer er konsekvensutredet. Vegvesenet 
har anbefalt alternativ 2B. 

Samme dag som prosjektet ble presen
tert b le det holdt et åpent orienterings
møte i bystyresalen. I augu st ble det 
holdt åpen kontordag i nærmiljøet og 
m øte med bydelskomiteen. Målt e tter 
presseomtalen er d et ganske stort enga
sjement i denne veisaken. 
- Høringsfristen gikk ut 20. september, 
vi er spent p å responsen og regner uan
sett med at Drammen kommune treffer 
sitt trasevalg i løpet av november, sier 
Frode Graff ved kommunens byplan
avdelingen. 

- Drammen Høyre presenterte i sommer 
en "alternativ billig-Konnerudned
føring", hva gjør Vegvesenet med dette 
innspillet? 
- Vi har gjort et grovt nytteanslag av 
Høyres forslag og konkludert med at 
dette ikke oppfyller de hovedmålsetting
ene med prosjektet som ligger i hoved
utvalg for teknisk sitt enstemmige ved
tak om rammen e for k onsekvens
utredningen, sier prosjektleder Bertil 
Horv li. 
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30. oktober åpner statsministeren nye E 18 Gutu - Helland, 

i nordre Vestfold. Den 35 km lange motorvegen er spesiell fordi ca. syv km av vegen er tunneler 

og ca. to km er bruer - totalt 70 større betongkonstruksjoner. 

- Det er som et puslespill med flere tusen biter - hvor det i tillegg må tas hensyn til når de 

forskjellige bitene legges, sier prosjektleder Karl Høiland. 

Bolstadtunnelen er f lott både på avstand og på nært hold. Portalene i naturstein gjør at tunnelåpningene blir noe mer en n «sorte hull» i fjellet. 
Svingene inn mot tunnelen er ikke så krappe som de virker på bildet. Foto: Knut Vedeld Hovde. 

TEKST: ANNE METTE STORVIK - FoTo: VIDAR AsKLAND 

F
jelltmu1eler ER faktisk ikke så 
dyre. Det er bruene og miljø
tmmelene som drar opp kost
nadene, forsikrer prosjektle
deren. Miljøtmmelene skaper 

myke overganger i lan dskapet og skjer
mer beboere m.ot støy. 

Langt bedre trafikksikkerhet 
- Vi har lagt s tor vekt på trafikksikker
het og estetikk. A lle avslutninger p å 
rekkverk føres inn i jordvoller. Ved 
innløpen e til miljøtunnelen e og ved 
bomstasjonene er det brukt spesial
konstruerte avsluhunger som absorberer 
trykk ved påkjørsel, for teller prosjektle
deren . 

Hanekleivtunnelen har, som en av de før
ste i Norge, fått en brann detekterende 
kabel i taket som varsler brannvesenet 
og Vegtrafikksentralen nøyaktig hvor det 
brenner. Brannvesenet i Holmestrand har 
få tt 750.000 kr. i tilskudd til ny bra1mbil. 
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Vakkerveg 
De fleste tmmelåpningene h ar portaler i 
natmstein. Dette gir et helt annet i1m
trykk enn den grå betongen som var van
lig for noen år siden. 
- Det er moro å se skikkelig håndverk, 

sier Høiland, som mener det er vel an
ven dte penger fordi rm1dt 40.000 men
nesker befomer seg p å E 18 i løp et av en 
dag. Stedets egen vegetasjon er bruk t p å 
støyvoller og lignende - ingen "frem
mede" planter eller trær. 

Bommer, priser og fart 
Boms tasjonene settes i drift 2. januar 
2002. Prisen for bompassering blir hen
holdsvis 20 kr og 40 kr for le tte og tm1ge 
kjøretøy. Fartsgrensen er 90 når vegen 
åpner fordi det er vinter og vegen er 
ukjent både for trafikantene og de som 
skal vedlikeholde den. 
- Jeg opp fa tter det som avgjort a t far ts
grensen settes til 100 km i timen rundt 1. 
mai, sier Høiland. 

Miljø 
14 sedimenteringsbasseng langs vegen 
skal rense varn1et som reim er av vegen. I 
tillegg skal disse fungere som rensean
legg ved ulykker som gir u tslipp av far
lige vesker. Bassengene skal evalueres for 
å finne ut om de gir den ønskede effek
ten. 
30 tusen t01m resirkulert asfalt er brukt i 
opprettingslag og på vegskuldre. Det er 
satt opp viltgjerder p å hele strekningen. 
Effekten av vegen på bekker, fisk og fugl 
kartlegges. 

Karl Høiland 
Etter omorganiseringen i 1995 ble Høi
land prosjektleder for både planlegging 
og anlegg av E 18 Nord. Det har preget 
livet hans de siste årene, både på jobb og 
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- Vi har selv utformet rasteplassene på Tollerud for 
å få et enhetlig utseende, sier Høiland med dårlig 
skjult stolthet. Sol hele dagen, bord i resirkulert 
plast både i det fri og under tak, kioskanlegg, leke
plass med gummiunderlag, og f ine steinmurer vil 
gi trafikantene en flott ramme rundt hvilepausen. 

- Vi bruker en del glass som støyskjerming, men 
dessverre er det en del småfugler som flyr rett i 
glasset. Det er nå limt på silhuetter av falk - som 
skal skremme vekk småfuglene. Norsk ornitologisk 
forening undersøker om det har den ønskede 
effekten, forteller Høiland. 

priva t. 
- Jeg er glad det snart er over, sam tidig 

som det blir vem odig. Vi har hatt et vel
dig godt samarbeid på prosjektet, både 
faglig og sosialt, sier ma1men som er 
dobbeltbooket for flere uker fra mover. 

- Fra jul og til sommeren skal jeg bare 
jobbe • s tilli1'1g, og jeg skal reise bort i 

før jeg kan fokusere på noe nytt. "Noe 
nytt" er Vestfoldpakka som Karl også 
skal lede. 

Historikk 
Det første stortingsvedtaket om å bygge 
ny E 18 som firefelts motorveg fra Eik 
til Bergsenga / Gutu ble fattet juni 1992. 
Det ble beslutte t a t det måtte en tilleggs
utredning til for vegen videre fra Gutu 
ettersom denne b w-de samordnes med 
jernbanen. 
Høsten 1992 var tilleggsutredningen 

klar, våren 1993 ble den behandle t, og i 
jw:ti kom vedtaket. Vi skulle planlegge 
for fi re felt og bygge to felt. 
- Dette noe diffuse vedtaket ga oss en 

del hod ebry og p raktiske problemer. 
Våren 1995 kom et tilleggsvedtak fra de
pa rtemen te t om at vi kunne bygge 
Hanekleivtunnelen for fire felt. Dette ga 
åpning for m er firefelts-tenkin g. Vi 
valgte å legge forholdene godt til rette 
for firefelts veg,- og valgte heldigvis rett. 
I praksis gjorde dette at vi har spart ilm 
et helt år med anleggsvirksomhet, sier 
Karl Høiland . 
Anleggsvirksomh e ten syd for Bergs
enga starte t 18. mai 1994. 
Parallelt med byggingen foregikk en 
prosess i Vestfold for å få bygge fire fel t 
til og med Kops tad. Dette ble behand
let i Stortingsprop . 57 våren 1998 og 12. 
ju ni kom vedtake t om a t vi k un n e 
bompengefinan siere firefelts veg. Strek
ningen Helland - Kopstad ble ta tt iim i 
p rosjektet, og Kopstadkrysset fikk en 
ekstrabevilgning p å 40 n.1.ill. kr. 

fire uker. Må få prosjektet ut av kroppen Tunnelene har lyse betongelementer på veggene 
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,,,,, ............... ,,,,,,,, 
Nye E 18 byr på en helt annen utsikt og kjøreopplevelse, siden 
vegen nå går inne i landet. 

FAKTA: 
35 km motorveg hvorav 31 km er bygd som 
firefelts motorv g. 

De siste fire km åpnes som firefelts veg 
sommeren 2002 

Kostnad: cirka 3, 1 mrd 2001-kr, helt som 
budsjettert. 

Tre minutter kortere kjøretid selv om den nye 
E18 er noe lengre enn den gamle. 

Største stigning er 30 promille. (Lierbakken har 
en stigning på 50 promille.) 

Opptil 400 personer og 150 maskiner har vært i 
arbeid samtidig. 

Ca. en million lastebillass med fjell og jord er 
sprengt eller gravd ut. 

Ca. 20 % av vegen er i tunnel. Det er tre miljø
tunneler og sju fjelltunneler (en av miljø
tunnelene går over i en fjelltunnel) . 

Cirka. to km av vegen går over bruer. 

Cirka. 30 bruer/betongku/verter for kryssende 
veger og vilttråkk. 

Veglys på hele strekningen. 

Ca. 350 km rør er lagt. 

Ca. 400 km kabler er lagt. 

Cirka 450.000 tonn asfalt er lagt. 

20 videokameraer skal gi Vegtrafikksentralen 
godt overblikk over trafikksituasjonen. 
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Trafikale virkninger av Oslofjordforbindelsen: 

Overraskende stor andel lokaltrafikk 

lnteNjuundersøkelsene på Oslofjordforbindelsen ble foretatt på bomstasjonen 
på Måna i Frogn. 

TEKST OG FOTO: 

I NGER L ISE S AGMO 

- Foreløpig har vi bare rukket 
å se på tallene fra april og mai. 
Tallene fra april-intervjuene 
viser at 32 prosent av trafik
ken starter eller slutter i Røy
ken og Hurum. 46 prosent 
starter eller slutter i Follo. Det 
synes jeg er overraskende 
høyt, sier avdelingsleder Jan 
Inge Lian i Transportøkono
misk institutt (TØI). 

- En betydelig andel av trafik
ken har med andre ord et lo
kalt utgangspunkt. Sett i for
hold til at prosjektet skal være 
et alternativ til og en avlast
ning for Osloområdet er jo det 
interessant, mener han. 
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Både i april og juli i år ble tra
fikanter på Oslofjord
forbindelsen intervjuet om 
sine transportvaner på Rv 23, 
og i mai ble også reisende 
med Moss - Horten-ferga in
tervjuet. Begge deler var ledd 
i en større undersøkelse om 
virkningene av Oslofjord 
forbindelsen. En samlet rap
port vil først foreligge i okto
ber I november i år, men avde
lingsleder Jan Inge Lian i 
Transportøkonomisk institutt 
(TØI) avslører allerede nå litt 
om hva han har kunnet lese 
ut av tallene så langt. 

Liten konkurranse 
- Alt i alt viser tallene a t 
Os lofjordforbindelsen og 
fergesambandet Moss - Hor
ten har svært forskjellige geo
grafiske nedslagsfelter, og at 
det er liten konkurranse mel
lom disse to alterna tivene, 
slår Jan Inge Lian fast. 
- Hovedtyngden av dem som 
benytter Oslofjordtunnelen 
skal til eller kommer fra søn
dre Akershus eller helt nord i 
Østfold og tilsvarende onu-å
der på vestsiden av fjorden. 
De som for eksempel skal til 
hy tten e sine nedover 
Vestfoldkysten velger ferga 
framfor tunnelen. 

Oslofjordtunnelen - fra Hurumsiden. 

April-tallene fra bom
stasjonen viser en fordeling 
blant personbilene på 45 pro
sent arbeidsbetingede reiser 
(kundebesøk, kurs, til / fra 
jobb) og 55 prosent fritidsrei
ser. Tall fra bompenge
selskapet viser også at Rv 23 
er en populær utfartsveg. De 
høyeste døgntrafikktallene i 
år er oppnådd i forbindelse 
med helger og sommertrafik
ken generelt: Ni d ager i juni 
og juli passerte over 6000 kjø
retøy bomstasjonen, alle på 
fredager eller søndager. 
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:ST: M ARIT H AVERSTAD - F OTO: KNUT H OVDE 

Vi har bak oss en valgkamp med sterkt 
fokus på våre private lommebøker og 
med kultur som en uanselig eventuelt
sak nederst på dagsorden. 

I Statens vegvesen ser det ut til 

at kulturen har større appell enn 

den har i den politiske debatten. 

I alle fall i Vestfold, Buskerud og 

Telemark, der felles forberede/ser 

til kulturdagene 2002 allerede er 

i gang. 

Vi er for veteraner å regne når det gjel
der regionalisering: Allerede til kultur
dagene i 1998 var vi samlet i en kultur
region, og beviste at produktkvaliteten 
blir prima når man slår flere gode kref
ter sammen. For ikke å snakke om h vor 
moro det er å samle gode naboer til dug
n ad! 

Et meget inspirerende nabosamarbeid i 
1998 førte til to konkrete kultur
produkter: En kabaret der d iktlesing, 
historiefortelling, san g og dans ble flet
tet sammen til en helhet, og en konsert 
m ed variert repertoar fra et blanda kor 
med mye sangglede og ro.in.i.mal scene
rutine. Erfaringene fra 1998 ga mersmak: 
Vi sa tser på region de1me gangen også, 
m en velger å skyve Vegdirektørens 
region inndeling foran oss til kultur
dagene er vel overstått. I denne sammen
hengen blir avstanden fra Lista til Gol i 
overkant av hva vi kan håndtere, så Ves
tre Viken får gjøre nytten i år som sist. 

Kultur-troikaen (kontaktpersonene ved 
våre h·e vegkontor) har allerede hatt fel
les planleggingsmøter, alene og sammen 
med an dre ressurspersoner. I skriven de 
stund er det gode sjanser til å få sa tt 
sammen et felles kor, og en ide om ka
baret/revy er w1der utvikling. Samar
beide t avgrenser seg til de scen.iske akti
v ite tene. Uts tillinger, matkultur, 
h åndverksaktiviteter og lignende over
lates til det enkelte vegkontor. 

Vegvesen-medarbeidere av alle katego-

På møtene i «Vestre Viken ku lturregion)) deltar ressurspersoner etter behov. På augustmøtet på As vegstasjon 
møtte disse: Foran t.v. Tore Wang (Bu), Mary Kristensen (Ve), Nina Lifjeld (Te), Bak f.v. Øyvind Furseth (Bu), 
Lars Tveiten (Bu), Kåre Holtung, Jenny Hagen, Svein Arne Nordkvelle (alle Ve) og Gunnar Norby (Te). 

rier oppfordres sterkt til å bli med på 
dette. Vi vet at vi har talentfulle kolle
gaer, både skjulte og mer utagerende. 
Dessuten er det mange som har enestå
ende evner til å ordne og arrangere og 
dermed vil passe p erfekt i funksjon ær
korpset. Den ordentlige påmeldingen be
gy1u1.er ikke før utpå nyåret, men vil du 
være bidragsyter, bør du allerede nå si 
fra til Mary Kris tensen i Vestfold, Tore 
Wang i Buskerud eller N ina Lifjeld i Te
lemark. 

For ikke å kaste blår i øynene på noen, 
bør vi vel gjøre oppmerksom p å hva du 
gir deg ut p å hvis du melder deg som 
aktiv deltaker: 
Du blir bundet av plikter og timeplan. 
Du må s tille opp på øvelser, general
prøver og forestillinger. Du må holde deg 
våken, edru og uten nevneverd.ige tøm
mermenn. Aktørene i 1998 gjorde den 
samme erfaringen : Vi ble svært opptatt 
med vårt eget og fikk ikke tid til å se og 
høre så mye av det andre som vi hadde 
ønsket. Men du verden, så moro det var! 

Og vil du være uten forpliktelser, kan du 
melde deg som publikummer. Men.ings
fylt led.iggang på Norsk vegmuseum ei 
jwl.ihelg kan være inspirerende! 

«I get high with a little help 
from my friends» 
I 1998 var Telemarkswingen nystarta og fast 
bestemt på å opptre på Ku lturdagene. Men 
situasjonen var som i alle blanda kor: 
Blandingsforholdet damer/herrer var ikke ideelt. 
Bønn om hjelp gikk til naboene, og resultatet ble 
ei bunnsolid bassrekke, pluss verdifulle bidrag til 
de andre stemmene. Framføringen av viser og 
svisker ble godt mottatt av et fu llsatt auditorium 
på vegmuseet 20. juni 1998. 

Denne gangen er ambisjonene hevet et hakk: En 
lang rekke Beatles-melodier er finurlig føyd 
sammen til et potpourri for kor og band. Kjernen 
er som sist "Telemarkswingen" og Olav Bandoola 
Band. 

Men denne typen musikk bør framføres av et stort 
kor, så oppfordringen går nok en gang til naboene: 
Har dere lyst til å synge Beatles? En del har al lerede 
meldt sin interesse, men det er plass til flere. 

De som blir med på dette, må regne med 
fellesøving minst tre ganger, og noe øving hjemme 
eller sammen med kollegaer på jobben. 
Kontakt Per Knudsen i Buskerud, Mette Myhre i 
Vestfold eller Marit Håverstad i Telemark hvis du er 
interessert. 
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Bomfritt på 
Kjellsta fra nyttår 

Kjellstadbommen i Lier stenger 31/12-2001 

TEKST OG FoTO: 

I NGER L ISE SAGMO 

Bompengeinnkrevingen ved 
Kjells tadbommen p å E 18 i 
Lier opphører 31. desember i 
år. Allerede i oktober starter 
arbeidet med å tilpasse boms
tasjonsområdet til n y trafikk
situasjon. 

15. oktober 1975 ble d e første 
kronene krevd inn ved Kjell
stadbommen, og ved utgan
gen av 2001 vil personalet og 
automatene på Kjellstad ha 
tatt imot rundt 
1 685 000 000 kr. I Kje!Jstad
bommens første fase, fram til 
vedtak om forlengelse fra l. 
september 1989, ble det krevd 
i.iu1 372 339 000 kr. Bompenge
kronene har gått og skal gå til 

både svært store og ikke fullt 
så store prosjekter. E 18 
motorvegbrua (åpnet 1975), E 
134 Drammen - Mjøndalen, 
gang- og sykkelveger i Dram
men, kompensasjon stiltak i 
Lier, Tilfartsveg vest/Tilfarts
veg Konnerud og istandset
ting/ avvikling av bomstas
jonsområdet. 

Fra oktober blir antall åpne 
sluser på bomstasjonen redu
sert. Trafikken legges til de 
midterste slusene slik at om
rådene ytterst kan bygges om 
til veg med to felt i hver kjøre
retning p å hver sin side av 
boms tasjonsområdet. Når 
i.imkrevingen opphører, leg- . 
ges trafikken ut dit, og her vil 
den gå fram til våren. Da star
ter arbeidet med å fjerne bo
dene, overbygningen og an-

net utstyr. Deretter skal vegen 
bygges om til firefelts motor
veg gjennom det tidligere 
bomstasjonsområdet, og re
s ten av arealene skal settes i 
stand. 

Statens vegvesen Buskeruds 
forslag til reguleringsplan for 
området, er i skrivende stund 
ikke behandlet av Lier kom
mune. Forslaget innebærer 
blant annet oppsetting av 
midtdeler og en solid 
"oppstramming" og strukture
rmg av området generelt, alt 
med trafikantenes sikkerhet i 
senh·um . Dagens løsning med 
et større område med av- og 
p åkjøring til og fra bensms ta
sjonen og veikroa ved bom
s tasjonen, er uforsvarlig når 
bilene ikke lenger skal stoppe 
i bunnen av Lierbakkene men 
skal kwu1e passere i 90 eller 
kanskje 100 km/ t. 

Takstutvikling 
15.10.1975 3 kr 

03.01 .1978 4 kr 

17.06.1980 5 kr 

01.09. 1989 10 kr 

10.12.1996 15 kr 

E 18 I 

T EKST: }ORUN SÆTRE 

FoTO: GRETHE BooHOJ.T 

- Bomstasjonene på E18 i 
Sande er operative fra l. ja
nuar 2002, sier kontroll
ingeniør Hanne Nilsen. Tak
sten er 20 kroner for person
biler og 40 kroner for trai
lere/ lastebiler. Motorsykler 
kan passere gra tis. Det er 
avtalt en nedbetalmgstid på 
11 år. 

Hovedbomstasjonen er p las
sert på Løvås og ved Hane
kleivakrysset er det p lassert 
to ubetjente stasjoner. l til 
legg e r det e n ubetjent 
bomstasjon på Ødegården. 

Informasjon og markedsfø
ring vil bomselskapet ta seg 

Bomstasjonene på nye E 18 i Sande er 
åpningen 30. oktober. men bli r ikke o 
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0 pa nye 
;tfold 

~v. De ha r også ansvaret for 
iedbeta li ngen. Statens veg
vesen ha r stått for byggin-
5en og vil overlevere s tasjo
nene til selskapet, som skal 
:ia det daglige driftsansva
ret. 

Nå r det gjelder finansierin
gen, ha r bomselskapet lånt 
penger fra u li ke lå ne
institusjoner og Statens veg
vesen har brukt en del av det 
ti l å finansie re byggingen. 
Dette tjenes inn igjen nå r 
innkrevingen starter. 

~ og skal være klare i god tid før 
januar 2002" 

Forlen 
bomtid på Lanner 

g et 

T EKST: M ARIT H AVERSTAO 

FOTO: E RIK H AGEN 

Opprinnelig skull e bom
stasjonen på Larn1erheia vært 
fjernet i 1998. Iallfall hvis man 
leser fortidas proposisjoner 
som en viss mann leser Bibe
len . I St. prp. nr. 7 (1985/86) 
om E18 over Eidanger
halvøya i Telemark var det 
nemlig forutsatt at prosjektet 
skulle være fullført i 1998, og 
a t bompengefinansieringen 
skulle skje uten opptak av lån. 
Men a llered e i Stor tings
behandlingen ble muligheten 
for en kortere p rosjektperiode 
vurdert, og siden ble forutset
ningene endret gjennom 
s tatsbudsjettene for de en
kelte år. 

Bomstasjonen på Lannerheia 
ble tatt i bruk sommeren 1986. 
Ti år etter, i 1996, var E18 over 
Eidangerhalvøya fullført. På 
disse ti åra var mangt blitt en
dret i forhold til intensjonene 
i p roposisjonen: Høyere veg
kvalitet med tanke på miljø 
og trafikksikkerhet, og ikke 
mins t bruløsningen over 
Frierfjorden, resulta tet av en 
arkitektkonkurran se der 
stikkordene var landskap s
tilpasning og estetikk. I ju
ryen satt d et representanter 

båd e fra Vegdirektora t og 
lokalmiljø, og det var ikke 
den billigste løsningen som 
ble valgt .. . 

Sluttregningen viste a t bom
men fortsatt måtte gjøre tje
neste i noen år etter at vegen 
var ferdig . I skrivende stund 
har den innbrakt 624 millio
ner kr., herav 55 millioner hit
til i år. I mars 2002 skulle den 
ha fullført sin oppgave, til all
menn lettelse for trafikanter 
og politikere. 

Men ferden mot endestasjo
nen er som en fjelltur i ukjent 
terreng: Vel oppe på det man 
trodde var toppen , oppdager 
man nok en topp . Det er nå 

på det rene at bommene på 
Lanner vil få et liv også etter 
mars 2002. Klarsignal er gitt 
av Stortinget etter anbefaling 
fra poli tisk hold lokalt og i 
fylket: Fire måneders forlen
gelse av innkrevingstida skal 
i.Imbringe ca. 18 millioner kr 
ekstra . Dette skal brukes til 
trafikksikkerhetstiltak som 
ikke var inkludert i det opp
ri.Imelige E18-prosjektet, men 
som i ettertid har vist seg å 
være høyst ønskelige. Det 
dreier seg blant annet om vilt
gjerder, utbedri.I1g av en d el 
påkjøringsramper, rekkverk, 
varselskilt og signalanlegg. 

Men om et knapt år er d et 
defulitivt slutt. 

Bommene på Lannerheia i Telemark skulle vært fjernet i mars neste år, men har 
nå fått henstand til i august. 
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Produksjonsdivisjon 
med tre regioner? 

Både Vestfold, Telemark og Buskerud støtter 

divisjonsprosjektets anbefaling om en organisasjon 

med tre regioner, 20-25 landsdekkende produksjon

sområder og noen landsdekkende enheter. I tillegg 

mener Buskerud at statsforetak eller stats

aksjeselskap kan være en god løsning i framtiden. 

Dette kommer fram i fylkenes 
høringsuttale lser om 
produksjons virksomhetens 
framtidige organisering. 
Prosjektrapporten beskriver 
hovedarbeid s opp gaver, 
s tyringssystem, geografisk 
inndeling og organisering. 
Den drøfter også ressurs
tilpasning, nødvendig end
ring av kompetanse og divi
sjonens plass i markedet. 
I hovedsak anbefaler prosjek
tet at basisproduksjon får re
giona le ledere, mens store 
anlegg, tunnel og hovedtyng-
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den av betong skal ivaretas 
av en landsdekkende 
anleggsenhet. Verks ted
driften foreslås organisert 
som eget forretningsområde 
og skal konkurranseutsettes 
på lik linje med produksjons
virksomheten. Resultat
ansvaret for asfalt legges til 
regionene. 
For å nå sine mål, må organi
sasjonen ha fleksible ordnin
ger og evne til rask omstilling 
innen de fleste områder, også 
på personalsiden . Derfor bør 
produksjon ha s in egen 
personalfunksjon. To ta lan
s vare t m å ligge hos 
produksjonsdirektøren, me
ner divisjonsprosjektet. 

Gjennomføringstiltak 
- Vi intensiverer nå arbeidet 
med å få på p lass den nye 
orga nisasjonen, sier 
produksjonsdirektør Bjørn 
Erik Selnes. - Målet er å legge 
til rette for den mest effektive 
organisasjonen for produk
sjon, en løsning som vil 
kwme brukes uavhengig av 
politiske beslutninger. Effek
tivitet går foran alt, produk
sjon må tjene penger for å 
overleve. Vi må ha frihet til å 

utnytte ressursene og organi
sere oss best mulig, uttaler 
Selnes. 
Det er nå satt ned nye ar
beidsgrupper, som skal 
jobbe med selve gjennom
føringstiltakene for en ny 
divisjon. 
Produksjonsdivisjonen skal 
både konkurrere om oppdrag 
som settes ut på anbud av Sta
tens vegvesen og om oppdrag 
i det eksterne marked. Samti
dig skal den også tildeles 
oppgaver fra Vegvesenet 
utenfor konkurranse. Strate
giske grunner som bered
skap, byggherrekompetanse, 
forskning og utvikling samt å 
være et økonomisk korrektiv 
i entreprenørmarkedet, er i 
følge rapporten avgjørende 
for at Vegvesenet vil opprett
holde en egenproduksjon. For 
å være konkw-ransedyktig, er 
det også en betingelse at di
visjonen har ramme
betingelser som er mer lik det 
øvrige næringsliv. Om disse 
hensyn lar seg kombinere blir 
en politisk beslutning, når sa
ken skal behandles i Stortin
get i løpet av vinteren . 

Buskeruds kommentarer 
Vestfold og Telemark støtter 
divisjonsprosjektets anbefa
linger uten vesentlige merk
nader. Buskerud presiserer i 
s in uttalelse a t r amme
betingelsene må fa s tlegges 
grundig. Stadig debatt om ek
s is tens grunnlage t er man 
ikke tjent med. De mener også 

at løsningen inneholder noen 
økonomiske dilemmaer ved 
at man skal bygge opp egen
kapital, men ikke disponere 
o verskudd, at byggherre
s trategi.en ikke er godt nok 
gjennomarbeidet, at plasse
ring av bru/ betong i spesial
produksjon er uheldig, særlig 
når skillet for basisoppdrag er 
på 10 mill kroner, at 25 verk
steder på landsbasis er for lite, 
og at den voksende elektro
virksomhe ten burde vært 
omtalt. I tillegg foreslår Bus
kerud a t høytrafikko1mådet 
rundt Oslo bør samles til en 
enhet. 

Produksjon I tre regioner 
Region sørløst: 
Vest-Agder, Aust-Agder, 
Telemark, Vestfold, Oslo, 
Buskerud, Akershus, 
Østfold, Hedmark, Oppland. 

Bjørn Erik Selnes lover en tøffere linje 
i det videre arbeidet. 
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minner 

Bomstua i Kongsberg 
T EKST: INGER LISE SAGMO 

F o10: ERLAND SMEDS11AuG 

Ved den gamle kongevegen fra 1624, i d ag fylkesveg 72, ble 
det på 1700-ta llet sa tt opp en bomstue. Her b le alle veg
farende kontrollert før de slapp inn i Kongsberg. Dette ble 
gjort for å sikre sølvverdiene fra gruvene. Alle som skulle 
selge va rer må tte beta le bompenger for å komme inn i byen. 
Bomstua fungerte en periode som gjestiveri og og overnat
tingssted . 

Bygningen fu ngerte som bomstue fram til 1841, deretter som 
bolighus fram ti l begynnelsen av 1900-ta llet. 

Kilrle: Veg111i1111er i 811skerurl, j1111i 2000 

Swing & Sweet 
T EKST: M ARIT ID VERSTAD 

F oTO: JOHN L rE 

Skal du med båt eit stykke oppover Telemarkskanalen, må du 
passere Sundkilen bru i Kviteseid, som blei freda for få år sida.ri. 
Slike svingbruer har vi berre fem av her i landet. Bruklaffane 
blir ikkje løfta, m.en svinga til sides 90 grader når båtar skal 
passere. Brua er frå 1901, og den første svingmekanismen var 
så tung å har1dtere at har1 blei skifta ut etter berre eit par år. 
Etter det kunne brua "111ed lethed nnbnes nf 1 111n11d selv i sterk 
storm". Brua er 75 m lang og 3,5 m brei og er framleisein del 
av riksvegnettet, men ny bru over Kviteseid vatnet er nå i start
gropa. I løpet av ein sorrunarsesong er det vanleg at brua opnar 
250 - 300 gonger. På bildet ser vi Victoria, "ka.Ilaldronninga", på 
veg mot DaJen, med Vegvesenet sin bruoperatør i bakgnumen. 
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Veg ved Botne kirke 
T EKST: K NUT H OVDE 

F OTO: A RKlVBJLDE 

Et steinkast unna den nye E 18-traseens sydlige del finner vi 
dette vegmilmet. Vegen tar av til venstre rett syd for Botne pre
stegård, i syd- sydøstlig retniI1g, ca 1100 meter. I nord går den 
først gjennom et gravfelt fra jernalderen, hvor gravhaugene 
ligger 10-15 meter fra vegen. Her har vegen til dels hulvegs
karakter, men siden det har vært brukt hest og kjerre her i et
tertid, er dette vanskelig å se. 
Slitedekket er naturpreget med jord eller gress, og på grunn 
av tett vegetasjon er det derfor vanskelig å bedømme i hvilken 
grad vegen er konstruert og eventuelt bygget. Vegen avskjæres 
av den nye E 18, som skal åpnes i høst. I senere tid har vegen 
fw1gert som en sammenbiI1dingsveg mellom Våle kirke og 
Botne kirke. 
I følge skriftlige kilder har Biskop Jens Nilssøn reist denne strek
ningen på 1590-tallet. Det er derfor sannsynlig at vegen har 
vært i bruk siden jernalderen / middelalderen. 
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n Charlotte Bye og Jan Thomas Hanto var ikke li te stolte da de sammen 
d ordfører 1 Holmestrand Johan Svele og vegsief Johan Lepperød klippet 
snora under åpningen av riksveg 32. Island · Kronlla 
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- Vi har tatt hensyn til lokalmiljøet, skolen og 

barna pfJ denne strekningen, sa vegsj ef Johan 

Lepperød før Linn Charlotte og Jan Thomas 

klippet snora. Nye riksveg 32, Island - Kronlia 

ble fJpnet fredag 10. august. 

Viktig tilknytning 
til ny E 18 åpnet 
T l·!-;C, I OG l'OI O: JORUN Sil· I RI· 

Mange fra lokalm iljoet 
hadde ta tt seg tid til c'\ 

ove rvæ re å p ninge n 
sa m men med fo lk fra 
Vegvesenet. Elever fm 
11 i Iles tad skole va r ti I 
s tede og etter åpningen 
ma rsjerte de sa mmen 
med I lo lmestrand og 
Botne s ko leskorps ti I 
Redvin tu net. Ord forer 
i I lo lmes trand Jo han 
Sve le, fy lkesord fo re r 
Ellen Cjerpe I lansen, 
fy lkes ma nn Mo na 
Rokke og vegsjef Johan 
Lepperød deltok også 
på det loka le a rrange
mentet ette r åpn ingen. 

-Åpni ngen e r en prove 
på «den s to re apni n
ge n» 30. oktober, sa 
Lepperød. I lan poeng
te rte også hvor vikti g 
denne strekn ingen e r, 
spesie lt tra fikkn u te
p un k te t p a Kro n li a. 
Denne s trekningen vil 
få en sto rre be tyd ning 
når den nye El 8 åpner. 
Dette har væ rt e t an
legg som inneho lde r 
alt, bruer, tunneler, kul
ve r te r og g ang- og 
sy kke lveg. I la n va r 
ogsa inno m trafikksik
ke rhe t i sin åp nin gs
ta le. 

Plakat for samhandling 
I Drammen er det etablert et tett samarbeid 

mellom stat og kommune i forbindelse med 
gjennomføringen av Vegpakke Drammen. 

Statens vegvesen og Drammen kommune har 

utarbeidet en plakat for samhandling for 
aktiv bruk i begge organ isasjoner. 
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gul mix 

Tre nye gang- og 
sykkelveger 
Tre gang- og sykkelvegstrekninger ble i høst 

ferdig i Buskerud: 420 m langs Fv 3 mellom 

La helldammen i Lier og grensen mot Røyken 

kommune, 350 m i Amot sentrum i Modum, 

samt drøye halvannen kilometer pfJ Gul

skogen i Drammen. 

T EKST OG l'O I o: I GFR LISE SAGMO 

Strekningen i Åmot 
sentrum ble 6. septem
ber åpne t av sj uende
klassi ngene Aleksan
d e r Koren og Recep 
Ka ra. Sa mm e n med 
vegsjef Eva Solvi, ord
fø re r Odd Flatturn , 
p rosjektmeda rbeidere 
og naboer fe iret de be-

givenheten med boller, 
brus og kaffe. 
Ga ng- og sykkel vegen 
i Dra mmen va r i s tor 
g rad fe rdig da lærere 
og e lever tok i bruk nye 
Gulskogen skole i au
gus t, men vid e re a r
beid v il pågå fra m til 
m idten av oktobe r. 

15 km for mye 
Samtlige avstandski lt 
-~angs Rv 23 i Buskerud 
,.;g Akershus sa m t E 6 i 
~~stfold viser om lag 15 
~ilometer for mye, har 

F rod u ksjon ssjefen i 
uskerud Tore Braaten 
nnet ut på sin ferie-

ur til E ropa i som
e r. Fei len ble va rslet 
egdirek tora te t og 
egkonto re ne i Øst-

/old, Oslo og Akershus 
~ midde l bar t . Nå tar 

stfold først a ffære. De 
1ar få tt be kre ftet fra 

Plaka te n besk ri ver 
sa marbe idsformer og 
målsetninger for ledet-
sen og meda rbeiderne 
i begge organisasjoner. 
For medarbeiderne he-
ter de t blant annet at de 
skal sa ma rbeide i re-
spekt fo r hverandres 

sven s ke vegmyndi g
he te r a t eu ropavegen 
me ll o m Gøteborg o 
Oslo n å e r blitt om la 
15 km kortere e tte 
fl ere vegomlegginge 
og ny veg uten o m 
Uddevalla. Østfold ret 
ter opp s ine skiltfe il . 
førs t, så kommer nok 
Buske rud, Os lo og 
Akers hus ette r h vert. 
Spennende å se hvor 
raskt og effektivt vi kan 
gjøre en sli k jobb. Ga
telan s fø lger saken . 

faglige ståsted og ulike 
rolle r, være å pne fo r 
kritikk og konstruktive 
i sin kritikk overfor an-
d re og være lojale over-
for felles mål og beslut-
ninger. Bcggeorganisa-
sjoncr skal samarbeide 
om felles p lan for hvert 

Siuendeklass1ngene Aleksande 
Karen og Recep Kara åpnet 
gang- og sykkelvegen på Åme 
september T.h. ordfører Odd 
Flatturn. 

Opphøyde ga ngfelt, to 
I ysregu lerte fotgjenger
overganger, ombyg
g ing av kryss, ny bety -
ningogbyggingav for
tau e r også senh·a le ele
me nte r i prosjek te t, 
so m først bli r /1e// fer
d ig neste å r nå r an leg
get ska l beplan tes. 

p rosjekt, opptre mest 
mulig koord ine rt og 
e ntyd ig overfor inn-
byggere, næ ringsliv og 
media, og sikre møte-
plasser fo r å videre-
utvikle god kommuni-
kasjon og felles må l-
oppfatning. 
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Svelv1kfergen er ikke blant de prioriterte fergerutene 1 Norge 

Ny Svelvikferge 
tidligst i 2003 
Det blir ikke satt inn ny og større ferge 
mellom Svelvik og Hurum før tidligst 2003. 

Det bekrefter fergedirektør Steinar Eriksen i 

Vegdirektoratet. 

T EKS1 : K JELL W o LD Forn: Jo RuN E BRUN 

vi har og økt frekvens 
på avgangene e r ikke 
vår hovedbegrunnelse 
for å søke o m ny ferge, 
men s ikkerhe ten, sie r 
Syve rtse n . Svelv ik
fergen er i no rsk sa m
menheng en liten og ri 
me lig fe rge med for
ho ldsvis liten trafikk. 
Men stor slitasje på fer
gen som nå har halvti
mes avga nger mot tid
ligere 40 minutters av
ga nger gjø r a t den for 
lengst e r moden for ut
ski fting. Dessuten tra

Folkefesten 
på E1 8 ble 
en suksess 

VI VIL HA 
:iANGVEI 
'Å KLEPPAN 

T EKST: JORUN SÆTRE 

FOTO: I VAR JON T UNI IEIM 

Små og store i aksion ved den nye By the Way-vegkroa på Isla 

Mange tusen mennesker hadde funnet vegen til nye E18 ved Island i 

nordre Vestfold lørdag 22. og søndag 23. sep tember. Atte idrettslag i 

nærmiljøet hadde sammen med Statens vegvesen Vestfold invitert t i l 

E1 8-innspurten på den nye motorvegen, fem uker før åpningen. 

Lørdag var de t ga te løp 
og ru I leskøy te løp og 
søndag va r 1.250 med 
i sykkelløpe t. Dette va r 
den eneste ga ngen pu
bl ikum fikk oppleve 
vegstrekningen til fots, 
på sykke l e lle r på rul 
leskøy te r. 
- Gratu lerer med d a

gen a lle sa mmen, sa en 
stolt vegsjef fra scenen 
ved By the Way på nye 
El8. Jo ha n Lepperød 
åpnet fo lkefesten. H an 
forta lte a t inte ressen 
for d enne høyteknolo-

g is ke vegen ha r vært 
meget s tor og an legget 
har involvert og berørt 
ma nge mennesker. Det 
har u tv ilsomt til tider 
vært p lagsomt for n a
boene ti I vegen med a 11 
byggev irksom he t og 
ideen om en folke fest 
synes han va r e t posi
tivt tiltak. Ha n ros te 
idrettslagene som to k 
på seg de t s tore arran
gemente t. 

Fl e re loka le mus ik
korps sa tte preg på ar-

Folksomt i Strømsås
tunnelen 
T EKST OG FOTO: l NGER LISE SAGMO 

ra nge mentet med 
kjen te ma rsjer, jente r 
d a nset, bas ke tba ll
ungdom fra Kongsberg 
d e mo n s tre rte s ine 
s ports lige fe rd ighe ter 
og Nordre Swing spiJte 
popul æ re melodie r fra 
scenen. 

Fo lk fra E18-prosjekte t 
delte ut brosjy re r og 
in formerte o m vegan
legget. Trafikkavdel
inge n d e mo ns tre r te 
"Veltepe tter" og " Brå
stoppen". 

Drammensere i hope
ta ll møtte opp da Sta
tens vegvesen invi terte 
til tunnelvand ring og 
publikumsdag, søndag 
23. september i Strøms
ås tunnelen . 

Mange andre fergeru
ter i No rge med større 
trafikk- og kapasitets
p roblemer e r prio ritert 
for ny bilfe rge ove r 
Svelv iks und . G re th e 
Syvertse n i fe rge
selskapet i Drøbak har 
ennå ikke få tt skriftlig 
sva r på sin søknad ti l 
Vegdire ktora te t, men 
ha r få tt muntli g be
skjed om hvor landet 
ligger og e r ikke over
ra s ke t . - Me n v i e r 
skuffe t over a t de t ikke 
tas mer hensyn til a t 
Svelvik fc rgen begyn
ne r å bli ga mme l og 
s litt og ikke har topp 
mod erne utsty r i fo r
hold til nye sikke rhe ts
krav. Tra fikkøkningen 

fikkerer den et smaltog 
vanske lig farvann med ,,,_.,,,,,"", 

Drøye tre uker før åp
ning av ny E 134 Dram
men - Mjondalen fikk 
store og små anledning 
ti l å sykle og gå gjen
no m den 3,8 km lange 
tun ne len. På tun ne l
k inoe n b le de t v is t 
både prosjektfilmerog 
Ka rius og Baktus. Sist
nevnte ble kanskje li tt i 
s kumleste laget" .. 

s te rke strømninger og 

m ye tra fikk av s to re Will~~~ 
båte r ti l og fra Dra m
men. 
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Tore Braaten og Thor Olaf Døvigen skal studere 
sikkerhet for vegarbeidere i Californ ia 

På studietur i USA! 

T EKST OG FOTO: BENTE 'fOVlK 

Produksjonssjef Tore Braaten og drifts
leder Thor OlafDøvigen fra Statens veg
vesen Buskerud har få tt reisestipend, til 
California for å studere sikkerhet for veg
arbeidere på trafikkert veg. Ved In
stitute for Advanced Highway 
Maintenance and Construction Teclrno
logy skal de se på avansert teknologisk 
utstyr til bruk i vegarbeidsonu·åder, blant 
annet en GPS-styrt "arbeidsvarslings
robot", som følger etter kjøretøy som 
driver med skiltvask eller kantslått, en 
fjernstyrt hjullas ter med kamera for in
speksjon av rasområder, bruer, åskam
me1~ osv. 
- I USA ble det i år 2000 drept 700 perso
ner i ulykker i vegarbeidsområder, og 22 
000 ble skadd . I Norge har vi ikke en
gang statistikk over slike ulykker, fortel
ler Tore Braaten, som ser e t s tort 
forbedringspotensiale på norske veger. 

P.S. Turen som skulle gått i september 
ble avlyst/utsatt på grunn av 

terrorangrepene mot USA. 
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Glade prisvinnere 

T EKST OG F OTO: K JELL WOLD 

Her er ett av de to bevisene på at Rv 23 
Oslofjordforbindelsen er et av de vakrere 
veganleggene i verden. Veganlegget ble 
i juni i år tidelt to prestisjettmge priser i 
konkurranse med 32 utvalgte vegane
legg fra hele verden w1der IRFs verdens
kongress i Paris. Premiene ble tildelt for 
beste anlegg i kategori Design og kate
gori Methodology. De to tunge krystall
figurene er søsterlig fordelt mellom Veg
direktora tet og Statens vegvesen Buske
rud. 

Pensjonist fra nyttår 

T EKST OG Fom: K NUT H ovDE 

Vestfolds vegsjef, Johan Lepperød trer 
snart in.n i pensjonistenes rekker, etter 
over 20 år i embetet. I neste nwn mer 
av Gatelangs presenterer vi den popu
lære vegsjefen i en lengre artikkel, med 
bl.a. tilbakeblikk på 40 spennende å rs 
virke i offentlig tjeneste. En.n så lenge 
har vegsjefen mer enn nok å gjøre med 
omorganisering og innspurten på 35 
km ny E 18. 

Johan ser ut til å kunne trives litt mer tilbakelent 
også. 

Glade prisvinnere som arbeidet på Rv 23 
Oslofjordforbindelsen, her representert ved fire av 
dem, f .v. Arne Gunnar Sem, lngerlise Amundsen, 
Bjørn Kleppestø og Kirstine Laukli. 

Faggruppeledere i Vestfold trafikkdistrikt blir, f. v. 
Olav Erik Krogstad, Eva Monsen, Odd Arntzen og 
Stein Erichsrud. 

Eva Monsen ny leder av 
Vestfold Trafikkdistrikt 

TEKST OG F orn: KNuT H ovDE 

Larvik og Tønsberg trafikkdistrikt er nå 
slått sammen til Vestfold trafikkdistrikt. 
Etter en intern utlysning av lederstillin
gene ble Eva Monsen ansa tt som ny 
distriktsleder. Det tradisjonelt maimsd o
rninerte fagmiljøet får altså en d ame i fø
rersetet. Tidligere har Eva vært kontor
leder på Larvik trafikkstasjon, leder for 
Fellestjenesten på vegkontoret og nå sis t 
rådgiver i vegsjefens stab. De nye fag
gruppelederne er Odd Arntzen, fag
gruppe veg, Stein Erichsrud, faggruppe 
transport og Olav Erik Krogstad , fag
gruppe trafikai1t. 
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BUSKERUD 
Nye medarbeidere 
Roy Alstad, verkstedproduksjon, 1, august 
Kristin Kolsrud, IT-seksionen, 23. JUii 
John Arne Berg, spes1alproduksion, 1. JUii 
Lars Halsten, spesialproduksjon, 1. JUii 
Steinar M Gulbrandsen, 1. JUii 
Bente Nygren, trafikksikkerhetsseksionen, 11 . juni 
Tor-Aage Dale, spesialproduksjon, 1. iun1 
Age Syvaldsen. verkstedproduksjon, 1. juni 
Odd-Petter Skatrud, spesialproduksjon. 1. juni 
Terje Heimstad, verkstedproduksjon. 23. mai 
Biørn Haugnes, spesialproduksjon, 21. mai 
Thomas Steen, verkstedproduksjon, 11. mai 
Geir Sverre Horvei, spes1alproduksion, 1. mai 

Sluttet 
Ole Martin Loeshagen,utbygging/serv1ce, 17. august 
Synnøve Brenna, trafikk/Ringerike, 31. juli 
Per Helge Eggum, administrasjon/stab, 31 . juli 
Svanhild Larsen, administrasjon/fellestjenesten, 
31 . JUit 
Torild Fjeld, produksion/Drammen, 31 JUit 
Bertil Brudeseth, utbygging/plan. 22. JUii 
Odd-Petter Skatrud, spesialproduksjon, 6. JUii 
Terje Kirkeby, utbygging/Bragernes, 31.mai 
Trine Lise Ugstad Lere. produksjon/Drammen, 1. mai 

Pensjonerte 
Knut Andersen, produksion, 31. juli. 

50 år 
17. juni: Mette Simensen 
21 . iuni: Karin Grislingås 
3. august: lngertha Gandrudbakken 
24 . august: Annbjørg Lien 
31. august: Erland Weberg 
4. september: Svein Kaspersen 
9. september: Torill Bakken 
30. september: Anders Fredriksen 
21 . oktober: Audun Werner 

60 år 
11 september: Laila Bråthen 

7. oktober: Robert Pettersen 
16. november: Bodil Døvigen 

25 år i Statens vegvesen 
1. august: Olav Tveit 
1 august: Hilde M1dtgaard Aaby 
1. august: Dag Gjæver Pedersen 
1. november: Marthin K. Harangen 
12. november: Ole Reidar Bollerud 

Takk 
Takk for oppmerksomheten i anledning min 60-års
dag. 

Elsa Østern 

Tusen takk for gaver og oppmerksomhet 1 anled
ning min 60-årsdag. 

Arne Bråten 

Takk for oppmerksomheten 1 anledning min 50-års
dag. 

Karin Grislingås 

Takk for oppmerksomheten i anledning min 50-års
dag. 

Mette Simensen 

HJertlig takk for gaven og oppmerksomheten på min 
50-årsdagl 

Svein Thoreplass 

Jeg vil takke for oppmerksomheten jeg fikk fra mine 
arbeidskollegaer i forbindelse med min overgang 
til pensjonisttilværelsen. 

Egil Syvertsen 

TELEMARK 
Nye medarbeidere 
Arne Bjørn Lia, fagarbeider produksion. 1. august 
Bård Follaug, avdelingsingeniør IT, 8. august 
Adriana Jubskås, avdelingsingeniør utbygging, 
20. august 
Øivind Svihus, fagarbeider produksjon, 1. sept. 
Atle Slåen, fagarbeider produksion (engasjement), 
1 . september 

Sluttet 
Ingrid T. Nilsen (permisJon), 31. mai 
Erik Spilsberg, 14. juni 
Kirsti Pedersen, (pensjon) 30. juni 
Ole Gunnar Plassen, 30. juni 
Gunn Merete Theodorsen, 31. JUii 

50 år 
4. iuni: Gunnar Lundtveit 
14. juni: Reidar Møane 
11. Juli: Sveinung Tubaas 
26. august: Wilfred Aakre 
17. sep tember: Age Bøen 
21. september: Anund Reinsviki 

60 år 
9. juni: Thorleif Kilen 
28. Juni: Arne Rinde 
28. juli: Runolv Le1seth 
31. JUit : Astrid Mane Venås 
15. august: Øystein Groven 
20. september: Helge Tors 
30. september: Kjell Østbø 

Takk 
Hjertelig takk for alle gaver og all oppmerksomhet 
1 forbindelse med 60-årsdagen mini 

VESTFOLD 
25 år i Statens vegvesen 
3. mai: Kjell Karlsen 
26 juli : Erik Jespersen 
26. juli: Per Erik Stangø 
16. august: B1ørg Trangerud 
4. oktober: Wenche BJune 
25. oktober: Martin Visnes 
1. desember: Trygve Stien 
1. desember: Jørn Hæhre 

Thorleif Kilen 
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40 år i Statens vegvesen 
1 O. mai: Allan Kristiansen 
1. august: Mathias Håkegård 

50 år 
23. 1ult: Roar Gartner 
6. august: Jorunn Hegna 
25. november: Liv Bråmark 

60 år 
1 5. oktober: Kjell Helgeland 
20. desember: Oddvar Bakken 

70 år 
7. JUii : Anne Vestskogen 
16. JUii: Magnus Bøie 
4. august: Bjarne Hauge 
23. september: Ivar Antonsen 

75 år 
28. november: Arne Holhiem 
29. november: Leif Larsen 

Takk 
Jeg vil 91erne få takke alle for gaven til min 50-års
dag. 

Hilsen Jorunn Hegna 

Takk for oppmerksomheten i anledning avslutning 
av arbeidsforhold og overgang til pensjonist
tilværelse. En spesiell takk til kolleger for al le fine 
gaver. 

K1ell Karlsen 

Tusen hjertelig takk for gaver og blomster 1 forbin
delse med min overgang til pension1stlllværelsen. 

Hilsen Reidun Berg 

Tusen takk for gaver og al l oppmerksomhet i an
ledning min 50-årsdag I 

Kåre Ho/tung 

«Årsmøte i Vestfold 

vegarbeiderforening torsdag 

18. oktober kl. 18.30 på 

Sandefjord Motorhotell, 

Fokserød . 

Medlemmer og pensjonister 

er hjertelig velkomne.» 
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Statens vegvesen Buskerud 
Postboks 2265 Strømsø 
3003 Drammen 

Statens vegvesen Vestfold 
Postboks 2004 
3103 Tønsberg 

Statens vegvesen Telemark 
Postboks 
3709 Skien 

• Statens vegvesen 
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Statens vegvesen 
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